
اخبارخبر كوتاه
گزارش ماهانه سعادتمند: 

مجیدی شناسنامه باشگاه است

این است قحط الرجال...!

مدیریت  تازگی  به  که  سعادتمند  احمد 
استقلال را عهده دار شده با انتشار ویدئوهایی در 
را  خود  اخیر  ماه  عملکرد  باشگاه،  رسمی  صفحه 

تشریح کرد که در ادامه می خوانید.
این اولین گزارش ماهانه من و همکارانم است
هر ماه عملکردمان را منتشر می کنیم، چند ما 
معتقدیم که ما معتقدیم باید با هوادارمان رو راست 
اولین گزارش عملکرد خودم و  امروز  باشیم و من 
همکارانم را از تاریخ 15 فرورین تا 16 اردیبهشت 

به شما می گویم.
شرکت هایی بوده اند که از استقلال سو 

استفاده کرده اند
در طی سال  است.  اسپانسرینگ  بحث  اولین 
وارد  استقلال  با  زیادی  های  شرکت  گذشته  های 
مذاکره شده اند و قراردادهایی منعقد شده و طی 
یکماه گذشته با این عزیران جلسه داشتیم و رایزنی 
کردیم. برخی لطف داشته اند و برخی سوء استفاده 
کردند و آورده ای نداشته اند و سعی می کنیم با 
صورت  این  غیر  در  برسیم.  توافق  به  عزیزان  این 
منافع از دست رفته باشگاه را پس خواهیم گرفت 
زودی  به  ها  شرکت  این  تمامی  خصوص  در  و 
اطلاعات کامل را خدمت شما ارائه می کنیم. یکی 
از موادری که ما به آن نیاز داریم، اتحاد است و اگر 
و حمایت  باشند  هم  کنار  استقلال  مجموعه  تمام 
هواداران را داشته باشیم و پیشکسوتان و همینطور 
رسانه ها، برای موفقیت های بزرگ می رویم و برای 
بزرگ  باشگاه  ید  در  این  بزرگ.  های  جام  گرفتن 

استقلال هست.
طبق پروتکل های بین المللی با مجیدی 

همکاری می کنیم
با  من  ملاقات  عدم  مورد  در  مباحثی  اخیرا 
بخاطر  مدتی  ایشان  داشت.  وجود  مجیدی  فرهاد 
ایران  در  امارات  در  قرنطینه  و  مرزی  برون  سفر 
منزل  به  و  آمدند  ایران  به  روزی  چند  نبودند. 
پدری شان رفتند. چند روزی هم من کار داشتم 
فضایی  در  امروز  ولی  داشتیم  مختلفی  جلسات  و 
صمیمانه با هم ملاقات کردیم. مواردی که مدنظر 
انتظاراتش  هم  ایشان  و  گذاشتیم  به شور  داشتیم 
را گفتند. در چارچوب پروتگل های بین المللی با 
هم کار می کنیم. نگاه من و ایشان نزدیک بود و 
موفقیت  برای  توانیم  می  کنم خیلی  می  احساس 
یکی  مجیدی  برداریم.  خوبی  های  قدم  استقلال 
ایشان  از  من  و  هست  باشگاه  های  شناسنامه  از 
حمایت می کنم. امیدوارم هر کسی کار خودش را 
در بخش بکند برای موفقیت و هواداران دل نگرانی 
نداشته باشند. در حال حاضر همه یک تیم هستیم. 
از کادر فنی بازیکنان گرفته تا هئیت مدیره با نفس 

گرم هواداران.
در حال حاضر دو زمین استاندارد داریم

گذشته،  یکماه  در  ما  دیگر  اقدامات  از  یکی 
زمین  یک  نبود  دانند،  می  هواداران  که  همانطور 
لحاظ  به  که  چیزی  است؛  بوده  مناسب  تمرین 
در  خوشبختانه  است.  باشگاه  نیاز  فنی  و  کیفی 
حال حاضر دو چمن خوب داریم. یکی در مجموعه 
رختکن،  نظیر  امکانات  تمام  که  انقلاب  ورزشی 
دفتر پزشکی، دفتر مدیریت و .. را دارد. امروز هم 
خودم بازدید داشتم و دستور رفع نواقص را دادم. 
بازسازی  برای  کردیم  امضا  قرارداد  هم  شرکتی  با 
دومین  هم  آزادی   2 شماره  زمین  انقلاب.  چمن 

زمین انحصای باشگاه استقلال است. البته باید به 
این سمت برویم که کمپ مرحوم ناصر حجازی را 
تجهیز کنیم و به دارایی های خودمان اضافه کنیم. 
البته برای این مجموعه طرحی داریم که با کمک 
شما هواداران به سرانجام خواهد رسید. ضمن اینکه 
را آماده  انقلاب  استخر و سالن بدنسازی مجموعه 
الان  باشند.  نداشته  ای  بازیکنان دغدغه  تا  کردیم 
دو زمین انحصاری داریم و در حال حاضر دو زمین 
امکانات مناسب.  با  برای تمرینات داریم  استاندارد 
فکر می کنم این امکانات می تواند دغدغه مربیان 

را کم کند و بچه ها با فراغ خاطر تمرین کنند.
ورزشگاه مرغوبکار هم به زودی دارایی 

استقلال می شود
موضوع بعدی که در یکماه گذشت با یک تیم 
قوی حقوقی پیگیر بودیم، بحث ورزشگاه مرغوبکار 
است. مطمئن هستم با همکاری آقای گل محمدی 
این اتفاق طی چند روز آینده می افتد. مکاتبات را 
انجام دهیم. چون ورزشگاه مرغوبکار مصوبه هیئت 
تنها  دارد؛  استقلال  به  واگذاری  برای  را  وزیران 
عملیاتی شدن مانده است و به صورت قانونی این 
تغییر و تحول رخ می دهد و به زودی این ورزشگاه 
البته حال و روز خوبی ندارد  بزرگ که این روزها 
های  دارایی  به  دارد،  بازسازی  و  مرمت  به  نیاز  و 
خودمان اضافه می کنیم تا ورود به بورس هم ساده 
تر شود. فکر می کنم با همکاری مدیر کل ورزش 
و جوانان استان تهران آقای گل محمدی به زودی 
خبر قطعی واگذاری این مجموعه به استقلال را به 

هواداران می دهیم.
ملیچ و دیاباته را حفظ خواهیم کرد

هواداران  برای  دانم  می  که  بعدی  موضوع 
و  میلیچ  بحث حضور  است  اهمیت  حائز  بسیار  ما 
دیابته است که من خودم شخصم به این دو بازیکن 
ارادت خاصی دارم. چراکه با توجه به اصرار بعضی 
بازیکن  دو  این  بگویند  می  خواهند  که  کسانی  از 
قصد فسخ قرارداد را دارند، میبینم این دو بازیکن 
واکنش  خودشان  ها  صحبت  اینگونه  به  نسبت 
هواداران  شما  به  علاقمند  آنها  دهند.  می  نشان 
که  است  مهم  بسیار  آنها  برای  و  استقلال هستند 
هرچه زودتر مسابقات آغاز شود تا در کنار باشگاه 
بگویم  بازیکن  دو  این  مورد  در  باشند.  هواداران 
دو  این  کرد  خواهیم  حفظ  را  میلیچ  و  دیاباته  ما 
بازیکن عضو باشگاه ما هستند و امیدوارم با کمک 
دو  این  مطالبات  سریعتر  چه  هر  بتوانیم  دوستانم 

ما  عزیزان  از  یکی  اگرچه  کنیم.  پرداخت  را  عزیز 
در خارج از کشور ابراز تمایل کرد که ما هم از اون 
تشکر کردیم، چون اعتقاد دارم باید باب گفتگو را 
با بسیاری از ایرانیان مقیم خارج از کشور باز کنیم. 
اما متاسفانه  عزیزانی که طرفدار استقلال هستند. 
این اقدام حرکت مثبتی از آب در نیامد. من خودم 
باشگاه  وقت  ورزشی  معاون  به  را  ارسالی  فیش 
تحویل دادم و ازایشان خواستم که از وکلای میلیچ 
و دیاباته استعلام بگیرند که متاسفانه این استعلام 
منفی درآمد. در واقع این حواله و فیش را باشگاه 
جعل  نکرده  خدای  بخواهد  که  است  نکرده  صادر 
پرداخت  موجب  که  شود  قلمداد  استقلال  باشگاه 
جریمه از سوی ما شود، بلکه فیشی بود که برای 
و  از صحت  استعلام  برای  ما  و  شد  ارسال  باشگاه 
سقم این فیش ها توسط خود وکلای این دوبازیکن 
بابی شود  فتح  این موضوع  امیدوارم  اقدام کردیم. 
در  و  از کشور هستند  در خارج  که  عزیزانی  برای 
خیلی  دارند.  استقلال  باشگاه  به  زیادی  تعصب 
من  حال  هر  به  دارند.  ارادت  استقلال  به  آنها  از 
در  که  امیدوارم  و  خواهم  می  پوزش  بابت  این  از 
به  مساعدت  راستای  در  عملمان  و  حرف  ما  واقع 
باشگاه توسط هرعزیزی نیازی به استعلام از وکلای 
ورزشکاران ما نباشد و ما بتوانیم بر اساس راستی 

ازمایی حرف در برابر سند را بپذیریم.
پادوانی را به عنوان عضو افتخاری باشگاه 

اعلام می کنیم
یکی دیگر از موضوعاتی که واقعا برای باشگاه 
استقلال از اهمیت ویژه ای برخوردار است می توانم 
پادوانی  که  است  زحماتی  و  جانفشانی  بگویم 
یکی  پادوانی  است.  کشیده  استقلال  باشگاه  برای 
و  بود  استقلال  باشگاه  در  ما  اصلی  بازیکنان  از 
در  انداخت  خطر  به  ما  باشگاه  در  را  سلامتش  او 
و  ایرانی  یک  که  ما  دارد.  عضو  نقص  حاضر  حال 
کشوری با تمدن با فرهنگ بالا هستیم باید بدانیم 
که پادوانی هم مهمان ما بوده و جزو ارزش های ما 
به حساب می آید، بنابراین من دو موضوع را اینجا 
اعلام می کنم اول اینکه ما امروز ایمیلی زدیم و از 
او خواستیم که شماره حسابی به ما معرفی کند و 
را  مکاتباتی  هستیم.  او  پاسخ  منتظر  حالحاضر  در 
بین الملل  روابط  بخش  و  فوتبال  فدراسیون  با  هم 
داشیم که بتوانیم دراولین فرصت برابراعلام پادوانی 
و شماره حسابی که به ما اعلام خواهد کرد بتوانیم 
مطالبات این ورزشکار خوبمان را از طریق مطالبات 

در  موضوع  این  و  کنیم  پرداخت  درفیفا  خودمان 
دستور کار ما قرار گرفته است. اقدامات اولیه صورت 
گرفته است تلاش می کنیم که در موقع بلافاصله 
ما  اتفاق رخ دهد و  این  اداریمان  از مکاتبات  پس 
از شرمندگی این بازیکن در بیاییم. من همین جا 
رسما اعلام می کنم ما پادوانی را دعوت می کنیم 
هزینه  با  مجلل  و  خوب  بسیار  مراسم  یک  در  که 
و من همین جا رسما  بیاید  ایران  به  باشگاه  های 
اعلام می کنم که ما طی همان مراسم پادوانی را 
باشگاه  دائم  افتخاری  عضو  عنوان  به  حکمی  طی 
و  کرد  خواهیم  انتخاب  استقلال  ورزشی  فرهنگی 

برای او آرزوی سلامتی و موفقیت دارم.
خوشحالم پس از 8 روز تاخیر به بچه های تیم 

پرداختی داشتیم
همه ما می دانیم که در شرایط عادی نیستیم، 
از یک طرف تحریم های اقتصادی و از طرف دیگر 
طرفی  از  و  نوروز  عید  تعطیلات  و  ویروس  کرونا 
تنها  ما  چون  داریم.  که  بانکی  خاص  دیگرشرایط 
وجود  مرکزی  بانک  در  داریم  که  بانکی  حساب 
ورزشی  فرهنگی  بزرگ  باشگاه  به  متعلق  که  دارد 
که  کنم  است. خدمت شما عرض  تهران  استقلال 
در  عزیزان  همکاری  با  شدیم  موفق  خوشبختانه 
کادر  از  را  تیممان  های خوب  بچه  مطالبات  واقع 
فنی و پزشکی و سرپرستی و همه عزیزانی که در 
که  قراردادهایی  برحسب  کشیدند  زحمت  باشگاه 
بوده است پرداخت کنیم  . خب قطعا عزیزان مان 
در شب عید دست خالی رفتند و من به آنها حق 
میدهم و از صبر و شکیبایی آن ها بسیار متشکرم. 
طی تلاشی که در این مدت داشتیم موفق شدیم 
و  کنیم  پرداخت  را  ها  بچه  خود  حقوق  واقع  در 
حق  این  و  هست  حقشان  نیست  هم  منتی  هیچ 
می بایست پرداخت می شد و این اتفاق افتاد و من 
اقتصادی  وضعیت  و  تعطیلات  وجود  با  خوشحالم 
با 8 تا 10 روز تاخیر محقق شد و من  اتفاق  این 
خوشحالم که در کمتر از یک ماه توانستیم که این 

پرداخت را داشته باشیم.
نگاه ویژه ای به استقلال در رده های پایه 

خواهیم داشت
یک قولی دیگر را که باید بدهم توجه وِیژه به 
تیم های پایه و رده های سنی پایین تر است که جا 
دارد من از آنها و تلاش فراوان کادرفنی اشان تشکر 
ویژه ای داشته باشم. آنها از ابتدای سال حتی یک 
و  نکردند  دریافت  را  شان  مطالبات  از  هم  درصد 
ما انشالله فردا صبح اولین اقدامی که خواهیم کرد 
عزیزان  این  مطالبات  از  اعظمی  قسمت  پرداخت 
می خواهیم  اگر  که  است  این  بنده  اعتقاد  است. 
مکتب استقلال را توسعه دهیم.، اگر قرار است تیم 
بتواند درخششی  های ما در آسیا و حتی در دنیا 
داشته باشد باید نگاه ویژه ای به تیم های پایه مان 
بکنیم. من شاید اولین کاری که بعد از پایان یافتن 
این شرایط کرونا انجام دهم حضور یافتن در کنار 
تیم های پایه خواهد بود و از نزدیک می خواهم بچه 
این است اگر می خواهیم  اعتقاد من  ببینم.  ها را 
با 50 درصد پرداختی به تیم بزرگسالان را داشته 
باشیم، باید هم تراز با آن ما به تیم های امید، جوانان 
این  حقوق  و  باشیم  داشته  پرداخت  نوجوانان  و 
بچه ها را پرداخت کنیم؛ ضمن اینکه از این تاریخ 
به بعد نگاهمان به تیم های پایه بسیار بسیار عمیق 

تر خواهد بود باهمتی بالاتر.

رسول بهروش
یک آرزوی کلیشه ای اما واقعا درست در فوتبال ایران وجود دارد 
که کاش یک روز مجال تحقق آن وجود داشت: »به جای اینکه بازیکن و 
مربی خارجی بیاوریم، باید مدیر خارجی بیاوریم.« این اصل حرف است. 
به طور کلی در کشور ما مدیر خوب و خوش فکر در  اصل درد است. 
حوزه های مختلف کم تربیت می شود و سیستم چرخش قدرت و گردش 
نخبگان هم طوری است که معمولا به معدود نیروهای کارآمد، فرصت 
کار و ابراز وجود داده نمی شود. این قصه در فوتبال هم وجود دارد و 
با توجه به خاصیت »ویترینی« این رشته ورزشی، بیش از سایر جاها 
به چشم می آید. به فدراسیون فوتبال نگاه کنید؛ ببینید زوج طلایی 
تاج-کفاشیان بعد از بیش از یک دهه زمامداری در فوتبال ایران چه از 
خود به جا گذاشته اند. اینها باید روزی صدهزار بار خدا را شکر کنند 
که از سر قضا و قدر، یکی مثل کارلوس کی روش سر راهشان ظهور 
و فرصت طلبی هایش، چند موفقیت  با وجود همه کج خلقی ها  و  کرد 
انتخاب  این صورت  غیر  در  زد.  رقم  بزرگسالان  تیم  برای  اعتنا  قابل 
طبیعی کفاشیان، کلمنته ای بود که تیم استقبال کننده از او »رسوایی 
با فدراسیون  از عدم توافق  بعد  را رقم زد. کلمنته بی انگیزه  پله برقی« 
فوتبال ایران تقریبا بدون هیچ موفقیتی در تیم های بعدی اش بازنشسته 
انتخاب خردمندانه مهدی تاج هم مارک ویلموتس بود که الان  شد. 
دبیرکل فدراسیون با عنوان کنایه آلود »جایزه بگیر« از او یاد می کند! این 
نمایی کلی از وضع مدیریت در فوتبال ایران است که غیر از فدراسیون، 
خیلی جاهای دیگر هم به چشم می خورد. همین الان پرسپولیس و 
استقلال تا خرخره درگیر بحران ها و حتی بلاتکلیفی مدیریتی هستند 
و بدتر اینکه چشم انداز امیدوارکننده ای هم پیش روی آنها وجود ندارد. 

بله؛ این فریاد قحط الرجال است.
 پرسپولیس؛ بی مدیر، بی امید

پرسپولیس  باشگاه  گزارش  این  تنظیم  لحظه  یعنی  هم اکنون، 
ترکیب  در  باشگاه  این  مدیریتی  قوای  کل  ندارد.  مدیرعامل  هنوز 
یعنی علی رغبتی  آنها  از  سه نفره هیأت مدیره خلاصه شده که یکی 
مهدی  یعنی  دیگر  نفر  دو  دید،  نخواهد  و  ندیده  هیچ کس  تقریبا  را 
رسول پناه و مهرداد هاشمی هم ظاهرا اختلافاتی با هم دارند. حالا اگر 
اختلاف هم نداشته باشند، فعلا تقلای آنها برای تعیین مدیرعامل یا 
تهیه منابع مالی به جایی نرسیده و خروجی کارشان روشن نیست. 
واقعا بحرانی  اتفاق در حالی رخ می دهد که شرایط پرسپولیس  این 
تومان بدهی خارجی  ادعای هاشمی، فقط 40میلیارد  به  بنا  است و 
تعهد  و  داخلی  بدهی های  از  بگذریم  حالا  است.  باشگاه  دست  روی 
قراردادها. وقتی در  بودن موعد تمدید  بازیکنان و در پیش  به  مالی 
مورد پرسپولیس حرف می زنیم، منظورمان باشگاهی است که بعد از 
انقلاب معمولا با مشکل مدیریتی دست وپنجه نرم کرده. تنها برادران 
چنین  که  بوده اند  باشگاه  این  مدیرعامل  5دوره  جمعا  انصاری فرد 
باشگاهی  است!  نایاب  احتمالا  هم  اروپا  محلات  فوتبال  در  چیزی 
را هم در  استقلال  بازیکن سابق  داریوش مصطفوی،  که در مقطعی 
افراد عجیب و غریبی  به دست  بعدها  کسوت مدیرعامل خود دیده، 
سپرده شده که آیندگان از شنیدن شرح حالشان شگفت زده خواهند 
به  از »پلیس«  این آخری  رویانیان که  و  و منتقمی  از سیاسی  شد؛ 
اصلا  که  رسول پناه  همین  و  عرب  و  رحیمی  تا  آمد  »پرسپولیس« 
کسی نمی داند از کجا آمده و آمدنش بهر چه بوده! پرسپولیس البته 

افتخارات پرشماری دارد، اما یک نکته جالب در مورد این باشگاه آن 
است که سرخپوشان معمولا مربی محور بوده اند، نه مدیرمحور. علی 
وانت  یک  و  بود  باشگاه  »رئیس«  رسما  نیمکت  روی  سال ها  پروین 
جام به دست آورد، برانکو ایوانکوویچ هم با 4مدیرعامل کار کرد و کلی 
قهرمانی کسب کرد. حالا اما پرسپولیس به یک مدیر خبره نیاز دارد 
و هرچه چشم می چرخانیم خبری نیست. یکی دو نفری هم که در 
گذشته نسبت به سایرین بهتر کار کردند، قربانی قوانین دست وپاگیر 
مدیریت دولتی مثل منع به کارگیری بازنشستگان شدند و از میدان 
به در رفتند. حالا سیستم فلج مدیریتی در ایران باید یک آدم به درد 
بخور را برای پرسپولیس پیدا کند که از این همه بدهی نترسد، بدون 
حق پخش برای باشگاه پول جور کند و در مورد پیشخور شدن منابع 
به  چقدر  ورزش  وزیر  خود  خداوکیلی  نزند.  تکراری  حرف های  هم 
پیداشدن چنین نجات دهنده ای خوش بین است؟ اصلا چه کاشته ایم 

که بخواهیم حالا درو کنیم؟ کدام زمینه برای کار فراهم است؟
استقلال؛ ملغمه ای از بیم و وحشت

هم  پرسپولیس  از  فعلی حتی  برهه  در  استقلال  وضعیت  شاید 
نگران کننده تر باشد. در اثبات این ادعا، همین بس که علی فتح الله زاده 
هم با آن اشتیاق ازلی و ابدی، بعد از کلی به آب و آتش زدن برای 
نیاورد  این پست دوام  از 20روز در  بیشتر  کسب کرسی مدیرعاملی 
و رسما فرار کرد. از هر کرانه تیر شکایتی شلیک شده و مدیرعامل 
فعلی هم آشکارا از سوی ارکان باشگاه به رسمیت شناخته نمی شود. 
احمد سعادتمند یک ماه پیش مدیرعامل استقلال شد. در این مدت 
وتو  انضباطی  به کمیته  اسماعیلی  فرشید  احضار  بر  مبنی  او  دستور 
شد، بازیکنان تیم علیه اش پست مشترک گذاشتند و فرهاد مجیدی 
مشترک  جلسه  برگزاری  برای  مدیرعامل  آقای  دعوت  به  رسما 
»دهان کجی« کرد. حتی کامران منزوی هم ابایی از موضع گیری علیه 
خب  می کند.  بی خبری  اظهار  نصب ها  و  عزل  از  و  ندارد  همکارش 
فردا  بی رنگ  حنای  این  با  او  و  است  تیز  مدیری، چقدر  چنین  تیغ 
چطور قادر به هدایت استقلال در بزنگاه ها و بحران ها خواهد بود؟ یک 
مشکل بزرگ استقلال خود فرهاداست؛ او قطعا یکی از محبوب ترین 
برای  پشتوانه  با همین  که  می آید  به حساب  باشگاه  تاریخ  بازیکنان 

که  اینجاست  نکته  اما  می شود،  قائل  فراسازمانی  اختیارات  خودش 
برخورداری  برای  خاصی  رزومه  بازیکن  فرهاد  برخلاف  مربی،  فرهاد 
نهی می کرد،  و  امر  اینجا  کارلوس کی روش  اگر  ندارد.  امتیاز  این  از 
به خاطر این بود که سطح کیفی خودش را بالاتر از ساختار متزلزل 
فدراسیون می دید، همین تلقی در مورد استراماچونی و رابطه اش با 
باشگاه استقلال هم وجود داشت. فرهاد اما هنوز در مربیگری به جایی 
اجازه می دهد  به خودش  براساس آن  نداشته که  فتوحاتی  و  نرسیده 
رسما علیه مدیرعامل باشگاه قیام کند. مجیدی به این ترتیب هواداران 
استقلال را هم سر دوراهی قرار داده؛ خیلی از آنها مجیدی را دوست 
رفتارهایش  بودن  غیرحرفه ای  از  نمی توانند  حال  عین  در  اما  دارند، 
چشم پوشی کنند. تنها مدیری که در این مدت مورد حمایت مجیدی 
واقعا کدام عقل سلیم  اما  است،  بوده  عبدالرضا موسوی  قرار گرفته، 
حکم می کند عنان مدیریت باشگاه به کسی سپرده شود که اصل و 
فرع همه هزینه هایش را باز پس می خواهد؟ اصلا به فرض که موسوی 
داد؟  ادامه  فرمول  این  با  می توان  کجا  تا  نگیرد؛  پس  و  بدهد  پول 
این تجربه صندلی فروشی و معاوضه پول و پست در هیأت مدیره های 
در  باز  تکرار شده و شکست خورده؟  استقلال چندبار  و  پرسپولیس 
فعلا  بیاید  هم  هرکه  و  نشده  منصوب  مدیرعاملی  هنوز  پرسپولیس 
تا آرام شدن فضا یک قهرمانی لیگ برتر در دسترس اش خواهد بود، 
نیست  علیه مدیری طغیان می کنند که یک ماه هم  استقلال  در  اما 
حکمش امضا شده. الان وزارت چطور می تواند مدیر تازه منصوبش را 
عوض کند؟ چه تضمینی هست که مجیدی و بازیکنان با نفر بعدی 
همین معامله را نکنند؟ شاید به نظر برسد راهکار اصلی عبور از فرهاد 
است، اما این کار هم هزینه هایی دارد و تازه پرسش اصلی آن است 
که بعد از او چه کسی را باید روی نیمکت نشاند؛ قلعه نویی؟ مظلومی؟ 
شاید هم مربی خارجی، آن هم با این بحران نقدینگی! پرسپولیس و 
استقلال در این سال ها آنقدر بد اداره شده اند که امروز حتی مدیران 
عشق عکس هم رسما از پذیرفتن مسئولیت در آن فرار می کنند. آنقدر 
مشکل روی هم تلنبار شده که حتی دو گزینه متوسط و نیمه مقبول 
هم برای اداره آنها نمی شود پیدا کرد. این دستاورد باشکوه، مبارک 

سیستم عقیم مدیریتی، مخصوصا در ورزش کشور!

چرا آذری از قلعه نویی حمایت کرد؟
پیروانی  افشین  که  هست  خاطرتان  حتما 
در مصاحبه ای جنجالی که اول اردیبهشت انجام 
داد، بدون نام بردن از سرمربی سپاهان، اتهامات 
مختلفی به او زد. یکی از این اتهامات به قهرمانی 
استقلال در فصل 88–1۳8۷ برمی گشت. سایت 
ورزش سه از قول سرپرست پرسپولیس نوشته: 
»دوستی که می خواهی علیه من بیانیه بنویسی 
شدند  قهرمان  چگونه   88 سال  ببینید  شما 
دروازه بان معروف خارجی شما که رفت چگونه 

قهرمان شدید؟«
ذوب آهن باخت تا استقلال قهرمان شود

اشاره پیروانی به هفته پایانی هشتمین دوره 
تا هفته آخر ذوب آهن شانس  برتر است.  لیگ 
اول قهرمانی بود و برای قطعی شدن قهرمانی اش 
اما  داشت  آخر  هفته  در  مساوی  یک  به  نیاز 
ذوب آهن در هفته آخر 1-4 به فولاد باخت تا 
استقلال با پیروزی 0-1 مقابل پیام، علیرغم هم 
گل  تفاضل  دلیل  به  آهن،  ذوب  با  امتیاز شدن 
بهتر نسبت به این تیم قهرمان لیگ شود. منظور 
اندوی  عیسی  هم  خارجی  دروازه بان  از  پیروانی 

گلر سنگالی ذوب آهن بوده است.
تبانی بوده یا نه؟

 95 سال  اسفند   ۷ خبرنگاران  باشگاه 
گزارشی درباره تمام اتهامات تبانی در لیگ برتر 
بازی  به  مربوط  آن  از  بخشی  که  کرد  منتشر 
فولاد و ذوب آهن بود. این سایت نوشته: »فولاد 
با ذوب آهن بازی داشت و استقلال با پیام مشهد 
از بازی امیرقلعه نویی مصاحبه های زیادی  قبل 
کرد که فولادی ها را تهییج کند به بازی کردن 
در دیداری که اهمیتی برایشان نداشت. از طرف 
ابراهیم زاده خبر دادند که یکی  دیگر به منصور 
بازی مقابل فولاد  بازیکنانش ممکن است در  از 
بازی خودش را نکند، او شاهین خیری هافبک 
دفاعی اش که بازیکن سابق استقلال بود که در 
ان بازی ذخیره شد و این به تاکتیک تیمی ذوب 
آهن ضربه زد.اما تراژدی جای دیگری رقم خورد. 
در سال پایانی حضور دروازه بانان خارجی عیسی 
اندوی هر توپی که می آمد را گل خورد تا بازی 
شاهین  غیبت  البته  شود.  فولاد  نفع  به   1-4

خیری ضربه زیادی به ذوب آهن زد.«
آنکه  از  قبل  سالها  اینکه  جالب  نکته 
کند  صحبت  بازی  آن  درباره  پیروانی  افشین 
واعظ آشتیانی مدیرعامل استقلال در فصل 88- 
8۷ درباره قهرمانی تیمش در آن سال اظهار نظر 
او 25 مهرماه سال 92  بود.  انجام داده  عجیبی 
به خبرآنلاین گفته بود: »نمی توانم نظر دهم که 
نه.  یا  بوده  پاک  فصل  آن  در  استقلال  قهرمانی 
من هم شنیده ام که عیسی اندوی تطمیع شده 
حرف  هر  شنیدن  می گفتم  زمان  آن  البته  بود. 
اما  نیست  آن  بودن  واقعی  بر  دلیل  شایعه ای  و 
و  هستم  شاهدش  الان  که  اتفاقاتی  با  راستش 
چیزهایی که می بینم، می گویم دیگر هیچ چیزی 

بعید نیست.«
واکنش های متفاوت

پیروانی، چند  این حرفهای  از  بعد  اگر چه 
او موضع گرفتند منتهی کسانی  استقلالی علیه 
هم بودند که ادعای پیروانی را به راحتی تکذیب 
نکردند. نمونه اش محمد صلصالی مربی تیم ذوب 
آهن که در بازی معروف فولاد و ذوب آهن، در 
اردیبهشت   10 صلصالی  داشت.  حضور  زمین 
در  و  کرده  مصاحبه  اصفهان  فوتبال  روزنامه  با 
خاص  بازی  آن  درباره  صحبتهایش،  از  بخشی 
بازی  ما و فولاد  او گفته: »بازی  هم حرف زده. 
عجیبی بود و یک روز خاص برای همه ما بود. ما 
بد بازی کردیم و گل های بدی هم خوردیم ولی 
زمان مان  آن  گلر  اندوی  عیسی  بگویم  نمیتوانم 
عمدا گل می خورد یا تبانی کرده بود و از این 
مسائل خبر ندارم و نمی توانم اتهام بزنم. بحث 
هایی مطرح شده بود که من شنیدم و خود آقای 

آذری هم در این مورد با من صحبت کرد.«
آذری تبانی را رد کرد

آن  در  آهن  ذوب  مدیرعامل  آذری  سعید 
حرفهای  به  شدیدا  صلصالی،  خلاف  بر  مقطع، 
روزنامه  به  او  است.  داده  نشان  واکنش  پیروانی 
فرهیختگان گفته: »اگر آقایان مدرک مستند و 
مستدلی دارند چرا همان روز آن را رو نکردند و 
چرا گذاشتند 12-10 سال از این ماجرا بگذرد. 
چرا  و  می کردند  رو  روز  همان  بود  مدرکی  اگر 
الان می گویند. من همان روز اولین کسی بودم 
که قهرمانی استقلال را به واعظ آشتیانی و امیر 
قلعه نویی تبریک گفتم.« او عقیده دارد قلعه نویی 
اهل تبانی نیست: »فکر نمی کنم این وصله ها به 
زحمتی  نان  او  معتقدم  چون  بچسبد  قلعه نویی 
فوتبال می کشد همیشه خورده است.  را که در 
تیم قلعه نویی آن سال در شرایطی قهرمان شد 
را  زیادی  زحمات  خودش  هم  و  بچه هایش  که 
نمی دهم  اجازه  خودم  به  الان  و  شدند  متحمل 
سند  افتاده  پیش  سال   10 که  اتفاقی  به خاطر 
و مدرکی هم از آن نیست، حیثیت کسی را زیر 

سوال ببرم.«

با بازیکنان خارجی اُخت شدم؛
بشار رسن: می توانم از پرسپولیس و 

لیگ ایران به اروپا برسم
پرسپولیس  فوتبال  تیم  عراقی  هافبک 
به  پرتاب  برای  سکویی  عنوان  به  ایران  لیگ  از 

تیم های حاشیه خلیج فارس و اروپا یاد کرد.
بشار رسن در گفتگو با خبرگزاری عراق گفت: 
سه سال در ایران بازی کردم؛ فرهنگ این کشور را 
آموختم و با بازیکنان خارجی اخُت شدم. به علاوه 
توانستم با فشار هواداران خودم را وفق بدهم.وی 
اضافه کرد: تمرکز من روی انتخاب مقصد بعدی و 
اطمینان از موفقیت در آن خیلی اهمیت دارد.ملی 
پوش فوتبال عراق در ادامه به مشکلات این کشور 
اشاره کرد و گفت: باوجود اینکه عراق بازیکنان با 
استعدادی برای بازی در لیگ های بین المللی دارد 
اما از ضعف در بخش تجاری و بازاریابی بازیکنان 
رنج می برد. هافبک پرسپولیس درباره ارزیابی اش 
از لیگ ایران تصریح کرد: لیگ ایران شاید ظهور 
اما  و بروز خیلی زیادی در رسانه ها نداشته باشد 
در مسیر لیگ هایی حرکت می کند که در آینده 
می توان از آنها بیشتر استفاده و بهره برداری کرد 

نظیر لیگ های خلیج فارس یا اروپا.

شیخ 3 مشتری ایرانی دارد؛ پیشنهاد 
750هزار دلاری

استقلال با شیخ دیاباته به »بحران« رسیده 
برای  تهدید آمیز  نامه ای  در  بازیکن  این  است. 
مبلغ  اردیبهشت   26 روز  تا  اگر  نوشته  استقلال 
 ۳20 )خودش  ایجنتش  و  او  به  دلار  هزار   255
هزار دلار و ایجنتش 25 هزار دلار( ندهند، قرارداد 
را یک طرفه فسخ می کند. این یعنی او سراغ فیفا 
می رود و از آنجا که چنین پرونده ای در فوتبال ایران 
هزاران هزار مورد داشته، دیگر بقیه اش را می دانید. 
استقلال ندارد که پول این بازیکن را بدهد. آن ها 
را  بازیکنان  پول  از  درصد   10 زحمت  و  زور  به 
دلار  دیاباته  شیخ  فقط  تازه  دادند.  و  کردند  جور 
نمی خواهد. میلیچ هم هست. غیر از این دو مربی 
از  تازه غیر  استقلال هم پول می خواهد.  خارجی 
این ها طلبکاران خارجی هم هستند. رفته رفته هم 
بدهی های خارجی بیشتر و بیشتر می شود. باشگاه 
هم در بد موقعیتی قرار گرفته. اگر دلار جور کند و 
به دیاباته و میلیچ بدهد، آن وقت طلبکاران خارجی 
باشگاه را محکوم می کنند. اگر به طلبکاران قبلی 
پول بدهند، آن وقت میلیچ و دیاباته فسخ می کنند.

در این گیر و دار حالا خبری به دست مان رسیده 
که کار استقلال را سخت تر می کند. شیخ دیاباته 
در استقلال آن قدر خوب بوده که مشتریان زیادی 
برای خودش دست و پا کرده باشد. دیروز یک منبع 
برتری خواهان  لیگ  باشگاه  فاش کرد سه  موثق 
خرید این بازیکن هستند و یکی از آن ها پیشنهاد 
مالی ۷50 هزار دلاری برای شروع داده است. هنوز 
البته نقل و انتقالات مشخص نشده، بنابراین اگر 
بازار داغ شود، شک نکنید رقم افزایش پیدا می کند 
کنند،  کم  را  دیگری  روی  آنکه  برای  تیم ها  و 
پول های هنگفت تری به پای این بازیکن می ریزند. 
واسطه های این سه باشگاه با ایجنت شیخ دیاباته 

تماس گرفته و پیشنهاد خود را ارائه داده اند.
ریالی به استقلال نمی رسد؟

در حالت عادی با توجه به اینکه شیخ دیاباته 
باشگاه  به  او  انتقال  از  دارد،  قرارداد  استقلال  با 
بعدی قاعدتاً باید پولی به آبی ها برسد ولی اگر این 
بازیکن قراردادش را فسخ کند، در آن صورت چه 
اتفاقی رخ می دهد؟ آیا پولی به استقلال می رسد؟ 
دیاباته  شیخ  اگر  قانون  طبق  است.  منفی  پاسخ 
نگیرد،  استقلال  از  را  پولش  اردیبهشت   26 تا 
قراردادش را فسخ خواهد کرد. فسخ قرارداد هم به 
این معنی است که قرارداد فصل بعد او بی اعتبار 
می شود. بنابراین شیخ بازیکن آزاد خواهد بود تا 
به هر باشگاهی دوست دارد برود. تازه اگر او به 
را  دستمزدش  باید  استقلال  نرود،  هم  باشگاهی 
پرداخت کند! قرارداد دیاباته با استقلال در فصل 
جاری 550 هزار دلار بوده. فصل بعد بالاتر از این 
او  آورده اند  استقلالی ها  که  شانسی  بود.  خواهد 
مشتری پر و پاقرص زیاد دارد، به همین دلیل در 
صورت فسخ باید تنها طلبش را پرداخت کنند. هر 
چند آبی ها به صورت رسمی در جریان پیشنهادات 
این بازیکن قرار نگرفته اند ولی کم و بیش مطلع 
هستند او مشتریان خوبی چه در داخل و چه در 
خارج از ایران دارد. اینکه کدام باشگاه لیگ برتری 
خواهان اوست، هنوز مشخص نشده ولی یحتمل 
باشگاه هایی مثل سپاهان و تراکتور تمایل دارند 
این بازیکن را جذب کنند. شاید هم پیشنهاد از 
تیم رقیب یعنی پرسپولیس رسیده باشد که البته 
خودش این روز ها درگیر مشکلات مالی و پرداخت 

قرارداد بازیکنان خارجی است.
استقلالی ها تا پیش از تهدید فسخ قرارداد، 
در تلاش بودند تا بتوانند فصل بعد این بازیکن 
را به صورت قرضی یا قطعی به باشگاهی خارجی 
بفروشند و پولی نصیب شان شود ولی در صورتی 
که نتوانند پول او را بدهند، این نقشه شان خراب 

خواهد شد.

استقلال به دنبال تخفیف ۱50 هزار 
دلاری از شفر

این  استقلال،  از  شفر  وینفرد  شکایت  با 
خودش  اسبق  سرمربی  قرارداد  بابت  باشگاه 
و  شده  دلار  هزار   550 پرداخت  به  محکوم 
فوق  پرونده  به  آگاه  افراد  از  برخی  که  این طور 
پنج شنبه  تا  رأی صادر شده حداکثر  می گویند، 
مدیران  البته  شد.  خواهد  قطعی  جاری  هفته 
به  که  است  روزی  چند  الان  استقلال  باشگاه 
طور جدی پیگیر مسئله هستند و بهترین راهکار 
برای حل مسالمت آمیز این اختلاف را در مذاکره 
او  از  تخفیف  گرفتن  و  آلمانی  مرد  با  مستقیم 
قلمداد می کنند. قرار بود احمد سعادتمند برای 
به  توجه  با  ولی  شود  دبی  راهی  شفر  با  گفتگو 
میسر  عملًا  مسافرت  این  شده،  ایجاد  شرایط 
نیست به همین دلیل طرحی در دستور کار قرار 
گرفت که به موجب آن دوستان معتمد مدیران 
باشگاه استقلال در امارات به نمایندگی از آن ها با 
شفر وارد مذاکره شوند تا قضیه حل و فصل شود.

تخفیف ۱50 هزار دلاری
شدت  به  استقلال  که  مواردی  از  یکی 
بدهد،  فوق رخ  پرونده  با  رابطه  در  دارد  دوست 
را  آن  باید  نهایت  در  که  است  رقمی  کاهش 
از  استقلالی ها  شنیدیم،  که  این طور  بپردازد. 
سرمربی اسبق خود خواسته اند به جای آنکه رقم 
با دردسر های فراوان  تعیین شده توسط فیفا را 
دریافت کند، 150 هزار دلار تخفیف بدهد و به 
فدراسیون جهانی اعلام کند سر مبلغ 400 هزار 
دلار با باشگاه استقلال به توافق رسیده است. این 
چنین )البته به زعم استقلالی ها( قضیه به طور 
پولش  به  زودتر  شفر  و  می شود  جمع  دوستانه 

خواهد رسید.
پرداخت اقساطی

جالب اینجاست که بعضی از مدیران باشگاه 
بابت  تنها  نه  شفر  می خواهد  دلشان  استقلال 
به صورت  را  آن  بلکه  بدهد  تخفیف  طلب خود 
اقساطی دریافت کند! اگر چه وقوع چنین اتفاقی 
کاملًا بعید به نظر می رسد، اما قرار شده پیشنهاد 
پرداخت طلب شفر در چند قسط نیز به او ارائه 
شود. مسئولان استقلال معتقدند سرمربی اسبق 
این تیم با توجه به آگاهی از شرایط مالی باشگاه 
می داند که پرداخت ارقام گزاف از عهده استقلال 
خارج است و به همین خاطر اگر وضعیت به طور 
کامل برایش شرح داده شود شاید قبول کند که 

پول خودش را به صورت اقساط دریافت کند.
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